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Zusammenfassung

        
Unter den verschiedenen Techniken zur Funktionsprüfung der Beinvenen hat sich die Ultraschall-Doppler-Untersuchung als wichtigste Methode am Krankenbett erwiesen. Sie erlaubt, mit hoher Treffsicherheit die Diagnose von Klappeninsuffizienz und Strombahnverlegung zu stellen. Als Beurteilungskriterien dienen das spontane Flußverhalten sowie dasjenige bei abdominellem Pressen und bei Muskelkompression. Die Treffsicherheit kann durch Kombination der Doppler-Ultraschall-Methode mit anderen nichtinvasiven Techniken noch erhöht werden.


      
        
Abstract

        
Among the various non-invasive techniques for functional analysis of the leg veins, Doppler-ultrasound appears as the most valuable contribution of the last decade. Doppler-ultrasound permits diagnosis of venous valvulär insufficiency and deep venous obstruction with high accuracy in the ileo-femoral region. Criteria for evaluation are mainly the spontaneous flow characteristics in relation to respiration and abdominal and leg compression manoeuvres. The accuracy of the method in the calf is increased by combining Doppler-ultrasound with other noninvasive techniques.
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